

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီးကို ကျင်းပခဲ့ပြီးဖြစ်ရာ အဆိုပါရွေးကောက်ပွဲကြီးနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကလည်း တစ်ပြည်လုံးအတိုင်းအတာနှင့် သိရှိနိုင်ရန် ကြေညာပေးခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ဆောင်းပါးတွင်ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အဘော်သာဖြစ်ပါသည်။

(စာတည်းအဖွဲ့)



၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်အတူ (၅၂)

ရွေးကောက်ပွဲမှသည် ဒီမိုကရေစီရှေ့ခရီးသို့

မောင်စာက

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ကုန်ဆုံး၍ ၂၀၂၀ ခုနှစ်သို့ ကူးပြောင်းပါတော့မည်။ ၂၀၂၀ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲကြီးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာဆောင်းပါးများကို ရေးသားမှုဝေခံခဲ့ရသည်မှာ ယနေ့ ဆောင်းပါးအပါအဝင် ၅၂ ပုဒ် ရှိပါပြီ။ ရွေးကောက်ပွဲချောမောအောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ (၃)ရက်နေ့မှစတင်၍ အပတ်စဉ် သောကြာနေ့တိုင်း နေ့စဉ်ထုတ်ဝေတင်စာများတွင် ဖော်ပြနိုင်ခဲ့သည်။ များစွာပီတိဖြစ်ပါသည်။ ယခုဆောင်းပါးသည် “၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့်အတူ ” ခေါင်းစဉ်ကြီးအောက်တွင် ရေးသားသည့် နောက်ဆုံးဆောင်းပါး ဖြစ်ပါသည်။ ရွေးကောက်ပွဲမှသည် ဒီမိုကရေစီရှေ့ခရီးအတွက် ရွေးကောက်ပွဲအပေါ် အကြံပြုရန်ရှိသည့် အချက်များထဲမှ အဓိကအချက်များကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြခြင်းဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်ကို နှုတ်ဆက်ပြီးလျှင် ၂၀၂၀ ခုနှစ်ကို ကြိုဆိုပါရစေ။

မဲစာရင်းပြုစုခြင်း

ရွေးကောက်ပွဲတစ်ခုတွင် မဲစာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေး သည် အဓိကဖြစ်သည်။ မဲစာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်မှု ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူများအားလုံး ဆန္ဒမပေးနိုင်ကြမည်။ သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ မဲစာရင်းကို အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ် ကျင်းပသည့်အခါတိုင်း ပြန်လည် ပြုစုကြရသည်။ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်သော နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ ဖြစ်သော၊ မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်တွင် နေထိုင်သူလည်းဖြစ်၍ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပသည့်နေ့တွင် အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်သောသူများကို မဲစာရင်းတွင် ထည့်သွင်းပြုစုရပါသည်။ သို့မဟုတ် မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသား မှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန တို့က ပြုစုထားသော လူဦးရေကိုအခြေခံ၍ ပြုစုကြရသည်။ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီး ဌာနက ပုံစံ ၆၆/ ၆ ဖြစ်သည့် အိမ်ထောင်စုစာရင်း (သန်းခေါင်စာရင်း)ကို အခြေခံသည်။ အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနက လက်ရှိနေထိုင်လျက်ရှိသော လူဦးရေ စာရင်းကို အခြေခံသည်။ မဲစာရင်းသည် လူဦးရေစာရင်း အပေါ် အခြေခံရသည်ဖြစ်၍ လူဦးရေ စာရင်းမှန်ကန်မှသာ မဲစာရင်း မှန်ကန်ပါမည်။

ပြည့်စုံမှန်ကန်သော မဲစာရင်းဖြစ်စေရေးအတွက် အခက်အခဲဖြစ်စေသည့် ပထမအချက်မှာ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာများမှ အိမ်ထောင်စုစာရင်း အိမ်ထောင်စု စာရင်း ပုံစံ ၆၆/ ၆ မရှိ၍ ဖြစ်သည်။ အချို့နေအိမ်တွင် အိမ်ထောင်စုစာရင်း ပုံစံ ၆၆/ ၆ ရှိသော်လည်း ယင်းအိမ် တွင် အိမ်ထောင်စုဝင်များ နေထိုင်ခြင်းမရှိဘဲ အိမ်ထောင်စု ဝင်များမဟုတ်သည့် အိမ်ငှားများသာ နေထိုင်ကြသည် လည်းရှိသည်။ ဒုတိယအချက်မှာ နေရာဒေသတစ်ခုတွင် အတည်တကျနေထိုင်ခြင်းမရှိသည့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား များ ရှိနေသကဲ့သို့ မွေးဖွားသောဆုံးသူများကြောင့်လည်း လူဦးရေပြောင်းလဲမှု ရှိနေသည်။ တတိယအချက်မှာ အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်သူအချို့မှာ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ပြား မရှိကြခြင်းဖြစ်သည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပထမအကြိမ်ဆန္ဒမပေးမည့်သူ ၅ သန်း နီးပါး ထပ်တိုးလာပါဦးမည်။ ဤကဲ့သို့သော အခြေအနေ များကြောင့် ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သော အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲများတွင် တာဝန်ရှိသူများက မဲစာရင်းပြည့်စုံ မှန်ကန် စေရေးအတွက် မည်သို့ပင် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ကြစေကာမူ မဲစာရင်း အငြင်းပွားမှုများ ပုံစံအမျိုးမျိုးနှင့် ရှိနေပြီး ယင်းအပေါ် ဝေဖန်သုံးသပ်ခြင်းခံရသည်။ ၂၀၂၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင်လည်း ဤအခြေအနေများ အတိုင်း ဖြစ်တည်နေမည်ဆိုလျှင် မဲစာရင်းအပေါ် အငြင်းပွားမှုများ ဆက်လက်ရှိနေပါဦးမည်။ ထို့ကြောင့် ဤသို့ အကြံပြုလိုပါသည်-

- (က) အိမ်ထောင်စုတိုင်း အိမ်ထောင်စုစာရင်း ပုံစံ ၆၆/၆ ရှိရပါမည်။
- (ခ) အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်သူတိုင်း နိုင်ငံသားစိစစ် ရေးကတ်ပြားများ ရှိရပါမည်။
- (ဂ) မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများ တွင် မဲစာရင်းမှတ်ပုံတင်စာအုပ် ထားရှိရပါ မည်။ အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်သူတိုင်း မဲစာရင်း တွင်လာရောက်ထည့်သွင်း၍ မှတ်ပုံတင်စေရ ပါမည်။ တစ်နေရာမှ တစ်နေရာသို့ အမြဲ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်မည်ဆိုပါက မဲစာရင်း

မှတ်ပုံတင်မှ နုတ်ပယ်၍ ရောက်ရှိနေထိုင်သည့် မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ မဲစာရင်းမှတ်ပုံတင်စာအုပ်တွင် ဖြည့်သွင်းရပါ မည်။ (နိုင်ငံအများစုတွင် ဤကဲ့သို့ မဲစာရင်း မှတ်ပုံတင်စာအုပ် ထားရှိဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။)

(ဃ) အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်၍ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူ တိုင်း ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ကတ်ပြား (သို့မဟုတ်) မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံကတ်ပြားကို သက်ဆိုင် ရာမြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ များက ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရပါမည်။

ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပတိုင်း ကျင်းပတိုင်း လူအင်အား များစွာနှင့် ငွေကြေးအမြောက်အမြား အသုံးပြုရန် မလို အပ်တော့ပါ။ တစ်ကြိမ်အပင်ပန်းခံ ကြိုပမ်းအားထုတ် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲတိုင်းအတွက် လွယ်ကူ ချောမွေ့သွားမည်ဖြစ်သည်။

ဆန္ဒပြုသည့်နည်းစနစ်

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများကို ဆန္ဒပြု၍ ရွေးချယ်သည့် နည်းစနစ် အဓိကအားဖြင့် နှစ်မျိုး တွေ့ရသည်။ ပထမတစ်မျိုးမှာ အီလက်ထရွန်နစ် နည်းပညာဖြင့် ဆန္ဒပြုသည့်စနစ် (Electronic Voting Machine) ဖြစ်ပြီး ဒုတိယတစ်မျိုးမှာ

“ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံသည် ရွေးကောက်ပွဲများဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီစနစ် ရှင်သန်နေစေဖို့ ရွေးကောက်ပွဲများ ရှင်သန်နေရမည်။ ရွေးကောက်ပွဲများ ရှင်သန်စေဖို့ ဒီမိုကရေစီ ကျင့်စဉ်၊ ဒီမိုကရေစီ စိတ်ထားများ အားကောင်းခိုင်မာနေရမည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်သည် ပြည်သူများက ပြည်သူများအတွက် ပြည်သူများပါဝင် စီမံခန့်ခွဲသော ကျင့်စဉ်ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်၏ အနှစ်သာရသည် အများစု ၏ ဆန္ဒကို အနည်းစုကလေးစားလိုက်နာကြရပြီး အနည်းစု၏ ဆန္ဒကို အများစုက အလေးထားကြခြင်းပင်ဖြစ်”

- (င) မဲစာရင်းကောက်ခံသူစာရေးတစ်ဦး ရပ်ကွက် နှင့် ကျေးရွာအုပ်စုတိုင်းတွင် ခန့်ထားသင့်ပါ သည်။ ၎င်းသည် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ၏ အတွင်းရေးမှူး ဖြစ်ရပါ မည်။
- (စ) မဲစာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေး တစ်နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ် စစ်ဆေးအတည်ပြုကြေညာသင့်ပါ သည်။ (မြန်မာနိုင်ငံ ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီခေတ် တွင်လည်း ဤကဲ့သို့ကျင့်သုံးခဲ့သည်။)

ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်သက်သေခံကတ်ပြားထားရှိခြင်း

အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်၍ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရှိသော နိုင်ငံသားတိုင်း ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့် သက်သေခံကတ်ပြား သို့မဟုတ် မဲဆန္ဒရှင်သက်သေခံကတ်ပြားရှိထားရပါမည်။ ဤကတ်ပြားတွင် မဲဆန္ဒရှင်၏ ဓာတ်ပုံကတ်ထားရပါမည်။ အတူအပမပြုလုပ်နိုင်ရန် သေချာစွာစိမ့်ဆောင်ရွက်သင့် သည်။ ထိုသို့ထားရှိခြင်းအားဖြင့် မဲစာရင်းပြုစုခြင်း၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ ကြိုတင်ဆန္ဒမပေးခြင်း၊ မိမိတို့၏ အမြဲတမ်းနေရပ်မှ မဲဆန္ဒနယ်ပြင်ပသို့ အနည်းဆုံး ရက်ပေါင်း ၉၀ အထက် ရောက်ရှိနေထိုင်သူများ ရောက်ရှိ နေထိုင်သည့် မဲစာရင်းတွင် ဖြည့်သွင်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆင်ပြေ ချောမွေ့သွားပါမည်။ မဲစာရင်း မှတ်ပုံတင်စာအုပ်ထားရှိခြင်း၊ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူတိုင်း ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်သက်သေခံကတ်ပြား ရှိထား ခြင်းတို့သည် မဲစာရင်း ပြည့်စုံမှန်ကန်ရေးအတွက် များစွာ အထောက်အကူ ဖြစ်ပါသည်။ အထွေထွေ

သမားရိုးကျစနစ် (Manual စနစ်)ကို ကျင့်သုံးခြင်းဖြစ်သည်။ အီလက်ထရွန်နစ်နည်းပညာကို ကျင့်သုံး၍ ဆန္ဒပြုရာတွင် အငြင်းအခုံပြဿနာ ကြုံတွေ့မှု များပြားတတ်သဖြင့် အချို့သောနိုင်ငံများသည် အီလက်ထရွန်နစ်နည်းပညာကို အသုံးပြု၍ ဆန္ဒပြုသည့်နည်းစနစ်မှ Manual စနစ်ကို ပြန်လည်ကျင့်သုံး၍ ဆန္ဒပြုကြသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

Manual စနစ်ကို ကျင့်သုံး၍ ဆန္ဒပြုရာတွင်လည်း အမျိုးမျိုးတွေ့ရသည်။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ပေါ်တွင် မိမိ ရွေးချယ်မည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် သတ်မှတ် ထားသည့်အတွက်အတွင်း၌ သံချွန်ဖြင့် ထိုးဖောက်၍ ဆန္ဒပြုခြင်း၊ တံဆိပ်တုံးနှိပ်၍ဆန္ဒပြုခြင်း၊ ခဲတံ သို့မဟုတ် ဘောလံပင်ဖြင့် အမှတ်အသားပြု၍ ဆန္ဒပြုခြင်းတို့ ဖြစ်သည်။ အများစုနိုင်ငံများမှာ ဘောလံပင်ဖြင့် အမှတ် အသားပြုရာတွင် ကြက်ခြေခတ်အမှတ်အသား (X) သို့မဟုတ် အမှန်ခြစ်အမှတ်အသား (√) ကို အသုံးပြု ကြသည်။ အချို့နိုင်ငံများက သတ်မှတ်ထားသောအတွက် ထဲတွင် မဲဆန္ဒရှင်က မိမိအမည်ရေးခြင်း သို့မဟုတ် မိမိလက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမှလွဲ၍ မည်သည့်သင်္ကေတ အမှတ်အသားမျိုးကိုမဆို ရေးမှတ်၍ ဆန္ဒပြုနိုင်သည်။ ထိုသို့ဆန္ဒပြုခြင်းသည် အငြင်းပွားမှုအနည်းဆုံးဟု ဆိုကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပါလီမန်ခေတ်ရွေးကောက်ပွဲများ၌ မဲပြားကို အသုံးပြုကာ လျှို့ဝှက်ခန်းတွင် ထားရှိသော ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၏ မဲပုံးများထဲမှ မိမိကြိုက်နှစ် သက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏ မဲပုံးထဲသို့ထည့်သွင်း

၍ ဆန္ဒပြုသည့်နည်းစနစ်ကို ကျင့်သုံးသည်။ မြန်မာ့ဆိုရှယ် လစ် လမ်းစဉ်ပါတီခေတ်တွင် တစ်ပါတီစနစ်ဖြစ်ပြီး ယှဉ်ပြိုင်သူတစ်ဦးသာရှိသည်။ ထောက်ခံမဲပုံး၊ ကန့်ကွက်မဲ ပုံးနှစ်ခုတွင် မိမိကြိုက်နှစ်သက်ရာမဲပုံးအတွင်းသို့ မဲပြားကို ထည့်ကာ ဆန္ဒပြုသည့် နည်းစနစ်ကိုကျင့်သုံးသည်။ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲလက်မှတ်ကို အသုံးပြုကာ မိမိကြိုက်နှစ်သက်သည့် ကိုယ်စားလှယ် လောင်းဘေးတွင် သတ်မှတ်ထားသော အက္ခရာအတွင်း၌ ဘောလံပင်ဖြင့် ကြက်ခြေခတ်အမှတ်အသား (X) ကို ပြု၍ ဆန္ဒပြုသည့်စနစ်ကို ကျင့်သုံးသည်။ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် ကြားဖြတ် ရွေးကောက်ပွဲတွင် သတ်မှတ်ထားသော အက္ခရာအတွင်း၌ ဘောလံပင်ဖြင့် အမှန်အမှတ်အသား (√) ပြု၍ဆန္ဒပြုခြင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲများနှင့် ၂၀၂၀ ပြည့် နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတို့တွင် သတ်မှတ်ထားသော အက္ခရာအတွင်း၌ အမှန်အမှတ်အသား (√) ပါသော တံဆိပ်တုံးကိုနှိပ်၍ ဆန္ဒပြုခြင်းနည်းစနစ်ကို ကျင့်သုံး ခဲ့သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က သတ်မှတ်ထား သော UEC စာလုံးပါ အမှန်အမှတ်အသား (√) တံဆိပ်တုံး မဟုတ်ဘဲ UEC စာလုံးမပါသည့် (√) အမှတ်အသားပါ တံဆိပ်တုံးများဖြင့် ဆန္ဒပြု၍ ဆန္ဒမပေးခြင်း ပျက်ပြားစေ ရန် ဖန်တီးအားထုတ်မှုများ တွေ့ကြုံခဲ့ရသည်။ အချိန်မီ သိရှိတားဆီးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့်သာ ထိုကဲ့သို့ မသမာမှု လုပ်ရပ်များမှ ကျော်လွှားနိုင်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် တံဆိပ် တုံးကို အသုံးပြု၍ ဆန္ဒပြုခြင်း နည်းစနစ်ကို ဆက်လက် ကျင့်သုံးသင့်မသင့် စဉ်းစားရပါမည်။ Manual စနစ်ကို ကျင့်သုံး၍ ဆန္ဒပြုခြင်းနည်းစနစ်များသည်လည်း တစ်ခု မဟုတ်တစ်ခု အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များ ရှိပါသည်။ အများလက်ခံထားသည်မှာ သတ်မှတ်ထားသော အက္ခရာ ထဲတွင် မဲဆန္ဒရှင်က ၎င်း၏အမည် သို့မဟုတ် လက်မှတ် ရေးထိုးဖော်ပြခြင်းမှလွဲ၍ ၎င်းနှစ်သက်ရာ အမှတ်အသား တစ်ခုတစ်ရာပြု၍ ဆန္ဒပြုခြင်းက အများအလွှား နည်းနိုင် သည်ဟုဆိုကြသည်။ သို့ဖြစ်၍ ယင်းနည်းစနစ်ကို ကျင့်သုံး သင့် မသင့် သို့မဟုတ် အခြားမည်သည့် နည်းစနစ်ကို ကျင့်သုံးသင့်ကြောင်း ပြန်လည်သုံးသပ်မှုပြုလုပ်ရန် လိုအပ် ပါသည်။

မဲရုံးများ ပြင်ဆင်ခင်းကျင်းခြင်း

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲသည် ကိုဗစ်- ၁၉ ကျန်းမာရေးစင်္ဂါပတ်နှင့် လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် အညီ မဲရုံးအတွင်းနှင့် မဲရုံးပြင်ပပြင်ဆင်ခင်းကျင်းမှု အနေအထား မှာ ယခင် ရွေးကောက်ပွဲများနှင့်မတူ ပို၍ စနစ်ကျသည်၊ စည်းကမ်းတကျ ရှိသည်။ အများအားဖြင့် မဲရုံးပြင်ပတွင် မဲဆန္ဒရှင်များ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ တန်ဖိုးခံနေရာယူနိုင် သည်။ မဲရုံးအတွင်းတွင်လည်း စိတ်ချမ်းမြေ့စွာ ဆန္ဒမပေးနိုင် သည်။ မဲရုံးများနှင့် မဲရုံးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ရွေးကောက်ပွဲလေ့လာသူ များ သက်သေခံသက်သာ ကိုယ်စီတာဝန်များ ဆောင်ရွက် နိုင်ကြသည်။ နောင်လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသုံးအဆောင် ပစ္စည်းများ ထားရှိဆောင်ရွက်ရန် မလိုအပ်သော်လည်း မဲရုံးအတွင်း အခင်းအကျင်းများကို ဤပုံစံအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သင့်သည်။ မဲရုံးပြင်ပတွင် မဲဆန္ဒရှင် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး တစ်ပေခန့် အကွာ စနစ်တကျတန်းစီ၍ ဆန္ဒမပေးခြင်းမျိုး ဆက်လက်ပုံဖော်သင့်ပါသည်။

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေးခြင်း

ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်သည်များပြားသည်။ တိကျသေချာမှုရှိရန် လိုသည်။ ရွေးကောက်ပွဲနီးမှ အသိ ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ကြရမည်မဟုတ်။



ဆရာဝန် နိုင်ငံရေးသမား

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ခေါက်တာစော်မြင့်မောင် ရေးသားထားသော ဆရာဝန် နိုင်ငံရေးသမား စာအုပ် ထွက်ရှိလာသည်။ ခေါက်တာစော်မြင့်မောင်ကိုယ်တိုင် ရေးသားခဲ့သော ဆောင်းပါးများ၊ ကဗျာများကို တစုတစည်းတည်း ဖတ်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ခေါက်တာစော်မြင့်မောင် ပြောကြားခဲ့သော မိန့်ခွန်းကောက်နုတ်ချက်များကိုလည်း ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်။ နိုင်ငံရေးစိတ်ဝင်စားသူများ၊ ရွေးကောက်ပွဲသုံးကြိမ်ဆက်တိုက် အနိုင်ရခဲ့သူ ဆရာဝန်တစ်ယောက်၏ နိုင်ငံရေးခရီးကို တစတစောင်းလေ့လာလိုသူများအနေဖြင့် ဖတ်သင့်သော စာအုပ်ကောင်းတစ်အုပ်ဖြစ်လိမ့်မည်ဖြစ်သည်။

စာအုပ်တန်းဖိုး ငွေကျပ် ၂၅၀၀ ဖြင့် အလကံစာအုပ်တိုက်၊ တိုက်အမှတ်(၄) အခန်း(၁၇)၊ အနုပညာလမ်း၊ မင်္ဂလာဒုံမန္တလေးလမ်း၊ ၇၃ လမ်း၊ သင်တန်းလမ်းနှင့် ငွေလွှဲလမ်းကြား ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း ၀၉-၄၅၉၀၀၀၅၄၁၊ ၀၉-၄၅၉၀၀၀၅၂၅ တို့သို့ ဆက်သွယ်မှာယူနိုင်ပါသည်။

ရင်ထဲက ပဲ့တင်သံ အမှတ်-၅



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သက်တမ်းနှစ်(၁၀၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်၌ “ရင်ထဲက ပဲ့တင်သံ- ၅ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်” မဂ္ဂဇင်းကို မှတ်တိုင်တစ်ခုအဖြစ် ထုတ်ဝေလိုက်သည်။ မဂ္ဂဇင်းတွင် ကလောင်ဟောင်းများ၊ ကလောင်သစ်ပေါင်းစုံ၏ သုတ၊ ရသမြောက်ဆောင်းပါး၊ ဝတ္ထု စသည်တို့ကို ခံစားဖတ်ရှုနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ထုတ်ဝေလိုက်သော ရင်ထဲက ပဲ့တင်သံ အမှတ်- ၅ မဂ္ဂဇင်းကို SMART (စမတ်) စာပေ BES building၊ သိမ်ဖြူလမ်းနှင့် ကန်ရိပ်သာလမ်းထောင့် သိမ်ဖြူလက်ကိုင်ဆောင်ရေး၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်မှတစ်ဆင့် တစ်ပြည်လုံးသို့ ဖြန့်ချိပေးနေရာ ငွေကျပ် ၃၅၀၀ ဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အသုံးအဖွဲ့အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ ပညာရေးဝန်ထမ်းများသည် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသန့်၊ ဖုန်း ၀၉-၅၁၀၀၇၅၄ ထံ ဆက်သွယ်၍ဖြစ်စေ၊ မအိမ့်အိမ့်သူ ဖုန်း ၀၉-၅၀၉၄၁၈၁ အမှတ် (၁၆၇)၊ ၃၅ လမ်း၊ မြေညီထဲ၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်ထံ ဆက်သွယ်၍ဖြစ်စေ အထူးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ **မြန်မာ့အလင်း**

ရွှေသွေးဂျာနယ်ထွက်ရှိ



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန စာပေဗိမာန် ရုံးက အပတ်စဉ်စနေနေ့တိုင်း ရွှေသွေးဂျာနယ်ကို ထုတ်ဝေဖြန့်ချိလျက်ရှိသည်။

ဒီဇင်ဘာလ ၂၆ ရက် (စနေနေ့) တွင် ထုတ်ဝေမည့် ရွှေသွေးဂျာနယ်တွင် အရာရာကို စူးစမ်းတတ်သော မောင်ထွေးလေး အကြောင်းကို တင်ဆက်ထားသည့် “မောင်ထွေးလေးနှင့် ထူးဆန်းသောအသား” မျက်နှာဖုံးကာတွန်း၊ နိုင်ငံတကာနှစ်သစ်ကူးနေ့အကြောင်းကို ကလေးတို့ ဗဟုသုတရစေရန် တင်ဆက်ထားသည့် “ပျော်ရွှင်ဖွယ် နှစ်သစ်ကူးနေ့” သုတဆောင်းပါး၊ ကလေးတို့ သင်ယူမှုအတွက်ဖြစ်စေရန် တင်ဆက်ထားသည့် “ရွှေသွေးတို့ ပျော်စရာ” ဉာဏ်စမ်းသင်္ချာကဏ္ဍ၊ ဉာဏ်ထက်မြက်သော ပညာရှိအမတ်ကြီး အတွင်းဝန်ဦးပေါ်ဦး၏အကြောင်းကို ရေးဖွဲ့ထားသော “ဘုရင့်ထက်ကြောက်ရသူများ” နှစ်မျက်နှာကာတွန်း၊ ကလေးတို့ပညာသင်ကြားရာတွင် စာမေးပွဲအောင်မြင်ရန်အတွက် ဆရာ့ထံလာဘတ်ပေးခြင်း မပြုလုပ်ဘဲ ပညာကို ကြိုးစားသင်ယူရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးဖွဲ့ထားသည့် “ကန်တော့ခြင်းနှစ်မျိုး” ကလေးဝတ္ထု၊ လောကတွင် အချင်းချင်းစည်းလုံးညီညွတ်ခြင်းသည် ကြီးမားသောအင်အားတစ်ခု ဖြစ်စေနိုင်ပုံအကြောင်းကို ပညာပေးတင်ဆက်ထားသည့် “နွားထီးသုံးကောင်နှင့် ခြင်္သေ့” ပုံပြင်ကဏ္ဍ၊ ကလေးတို့ပေးပို့သော ကာတွန်းလက်ရာများကို ဖော်ပြပေးထားသည့် “ရွှေသွေးတို့လက်ရာ” ကဏ္ဍ၊ အင်္ဂလိပ်စကားပိုင်း၊ ကဗျာကဏ္ဍစုံလင်စွာဖြင့် ဖတ်စရာမှတ်စရာများ ပါရှိကြောင်း သိရသည်။ **သတင်းစဉ်**

ဝင်ငွေနှုန်းပြည့်သူများအတွက် ကျန်စစ်မင်းအိမ်ရာစီမံကိန်းမှ တန်ဖိုးနည်းတိုက်ခန်းများရောင်းမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၂၄ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်သာယာမြို့နယ်တွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနက တည်ဆောက်ပြီးဖြစ်သော ကျန်စစ်မင်းအိမ်ရာစီမံကိန်းအပိုင်း (၁) နှင့် အပိုင်း(၂) တို့မှ တန်ဖိုးနည်းနှင့် တန်ဖိုးသင့်တိုက်ခန်းများမှာ ယခုအခါ တည်ဆောက်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ အိမ်ရာနှင့် အဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (CHID Bank) ၌ အနည်းဆုံးစုဆောင်းငွေကျပ် သိန်း ၃၀ စုဆောင်းထားရှိသူတိုင်းကို ၁၅ နှစ်အရစ်ကျပေးချေစနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရောင်းချပေးမည့် ကျန်စစ်မင်းအိမ်ရာစီမံကိန်း အပိုင်း (၁) နှင့် အပိုင်း(၂) တွင် အပိုင်း(၁)မှာ အဆောက်အအုံ ၇၃ လုံး၊ လေးခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၅ လုံးမှ အခန်း ၃၀၀၊ လေးခန်းတွဲ ငါးထပ် (လေးဖက်လှ) ၃၃ လုံး အခန်း ၂၆၀၊ ရှစ်ခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၉ လုံး အခန်း ၇၃၂ ခန်း၊ ခြောက်ခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၆ လုံး အခန်း ၄၈၀ ၊ ၁၂ ခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၀ လုံး အခန်း ၆၀၀ ဖြစ်သည်။

ကျန်စစ်မင်းအိမ်ရာအပိုင်း (၂) တွင် လေးခန်းတွဲ ငါးထပ် စတုရန်းပေ ၁၁၅၀၀ ၁၃ လုံး အခန်း ၂၈၀ ခန်း၊ စတုရန်းပေ ၈၀၀၀ ၁၃ လုံး အခန်း ၂၀၈ ခန်း၊ နှစ်ခန်းတွဲ ငါးထပ် စတုရန်းပေ ၁၁၅၀၀ ရှစ်လုံး အခန်း ၆၄ ခန်း၊ နှစ်ခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၁၄၅ စတုရန်းပေ ၁၂ လုံး ၉၆ ခန်း၊ တစ်ခန်းတွဲ လေးထပ် စတုရန်းပေ ၁၅၀၀ ၂၂ လုံး ၈၈ ခန်း ဖြစ်သည်။

ရောင်းချမည့်ဈေးနှုန်းမှာ ကျန်စစ်မင်းအပိုင်း (၁) တွင် ရှစ် ခန်းတွဲ ငါးထပ် ၁၂ လုံး အခန်း ၄၈၀ ကို မြေညီထဲ ငွေကျပ် ၁၄၂ သိန်း၊ ပထမထပ် ငွေကျပ် ၁၃၉ သိန်း၊ ၁၃၂ သိန်း ဈေးနှုန်းစား၊ ဒုတိယထပ်ကို ငွေကျပ် ၁၂၉ သိန်းနှင့် ၁၂၂ သိန်း ဈေးနှုန်းစား၊ တတိယထပ်ကို ငွေကျပ် ၁၁၉ သိန်းနှင့် ၁၁၂ သိန်း ဈေးနှုန်းစား၊ စတုတ္ထထပ်ကို ငွေကျပ် ၁၀၉ သိန်းနှင့် ၁၀၂ သိန်း ဈေးနှုန်းစားနှင့် ၎င်းတို့ကုန်ပစ္စည်း စတုရန်းပေ ၁၁၀၀ အခန်းကို မြေညီထဲ (Shop House) အား ငွေကျပ်သိန်း ၄၃၀ ၊ ပထမထပ် ငွေကျပ် ၁၃၉ သိန်းနှင့် ၁၃၂ သိန်း ဈေးနှုန်းစား၊ ဒုတိယထပ် ငွေကျပ် ၁၂၉ သိန်းနှင့် ၁၂၂ သိန်း၊ တတိယထပ်

ငွေကျပ် ၁၁၉ သိန်းနှင့် ၁၂၂ သိန်း၊ စတုတ္ထထပ်ကို ငွေကျပ် ၁၀၉ သိန်းနှင့် ၁၀၂ သိန်း ဈေးနှုန်းစား၊ ခြောက်ခန်းတွဲ ငါးထပ်တိုက် ၁၆ လုံးမှ အခန်း ၄၈၀ ကို မြေညီထဲ ငွေကျပ် ၁၂၉ သိန်း၊ ပထမထပ် ငွေကျပ် ၁၁၉ သိန်း၊ ဒုတိယထပ် ငွေကျပ် ၁၀၉ သိန်း၊ တတိယထပ် ငွေကျပ် ၉၉ သိန်း၊ စတုတ္ထထပ် ငွေကျပ် ၈၉ သိန်း၊ ၁၂ ခန်းတွဲ ငါးထပ်တိုက် ၁၀ လုံး အခန်းပေါင်း ၆၀၀ ကို မြေညီထဲ ငွေကျပ် ၁၀၆ သိန်း၊ ပထမထပ် ငွေကျပ် ၉၆ သိန်း၊ ဒုတိယထပ် ငွေကျပ် ၈၆ သိန်း၊ တတိယထပ် ငွေကျပ် ၇၆ သိန်း၊ စတုတ္ထထပ် ငွေကျပ် ၆၆ သိန်းဖြစ်သည်။

ကျန်စစ်မင်းအိမ်ရာစီမံကိန်းအပိုင်း(၂) တန်ဖိုးသင့်အိမ်ရာများမှာ တစ်ခန်းချင်း စတုရန်းပေ ၁၅၀၀ အထိရှိ၍ မြေညီထဲ ငွေကျပ် ၉၅၃ သိန်းအထိရှိပြီး စတုတ္ထထပ်အနည်းဆုံး ငွေကျပ် ၄၅၀ သိန်းအထိရှိသည်ဟု သိရသည်။

တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများကို ချေးငွေစုဆောင်းငွေများဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါက (CHID Bank) ဘဏ်တွင် စုဆောင်း ငွေစာရင်းဖွင့်၍ ဌာနနှင့်ဆက်သွယ်ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တန်ဖိုးသင့်အိမ်ရာမှ အခန်းများဝယ်ယူသူများအနေဖြင့် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် လိပ်စာတပ်၍ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန နေပြည်တော်၌ လျှောက်ထားဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ **ခရမ်းစိုးမြင့်**

စာမျက်နှာ ၂၀ မှ

ရွေးကောက်ပွဲအဆင့်ဆင့်ရှိ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ အထူးသဖြင့် မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲနှင့် ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲတို့အား တစ်နှစ်လျှင် အနည်းဆုံးနှစ်ကြိမ် သင်တန်းပေးခြင်း၊ လက်တွေ့သရုပ်ပြ ဆွေးနွေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည်။ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများသို့ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းလျက် စဉ်ဆက်မပြတ် စီမံဆောင်ရွက်သင့်သည်။ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုအားကောင်း စေသင့်ပါသည်။

နိုင်ငံရေးပါတီများ

ဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲများတွင် နိုင်ငံရေးပါတီများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် လွန်စွာအရေးကြီးသည်။ နိုင်ငံနှင့်ပြည်သူအကျိုးကို ဦးတည်ကြိုးပမ်း တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လိုကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်းများက ရွေးကောက်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်၍ ပြည်သူတို့၏ဆန္ဒမဲဖြင့် ရွေးချယ်ခံကြခြင်းဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်တို့သည် ပြည်သူတို့၏ ဆန္ဒအမှန်ရရှိရေးအတွက် ကမကထပြု စီမံဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသာ ဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် နိုင်ငံရေးပါတီအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စုံညီအစည်းအဝေးများကို အကြောင်းအားလျော်စွာ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အကျေအလည်

ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အချို့သော ကိစ္စရပ်များအပေါ် နိုင်ငံရေးပါတီအချို့က အယူအဆ၊ သဘောထားအမြင် မတူညီမှုများ ရှိခဲ့သည်။ မည်သို့ဆိုစေ ဒီမိုကရေစီရေရှည် တည်တံ့ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နိုင်ငံရေးပါတီများ ရှင်သန် အားကောင်းရန် လိုအပ်သည်။ ဒီမိုကရေစီခရီးဖော်များ ဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ ပိုမိုရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ နိုင်ငံချစ်စိတ်ဖြင့် တွဲလက်ညီညီ ဆောင်ရွက်သွားကြရပါမည်။

သတင်းမီဒီယာများ

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် သတင်းမီဒီယာများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကဏ္ဍသည် ယခင်ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲများထက် ပို၍ အားကောင်းခဲ့သည်။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ သတင်းမီဒီယာများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ သတင်းအချက်အလက်များ ပေးခဲ့သည်။ သတင်းစာရင်းလင်းပွဲများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သတင်းမီဒီယာကောင်စီနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သတင်းမီဒီယာများဘက်မှ ကျေနပ်မှုအပြည့်အဝ မရရှိနိုင်သည့်တိုင် ယခင်ရွေးကောက်ပွဲများနှင့်စာပါက အားရစရာဖြစ်ပါမည်။ သတင်းမီဒီယာများဘက်တွင် အများစု သတင်းမီဒီယာများသည် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ တိကျမှန်ကန် အားကောင်းပါသည်။ ပြည်သူတွေအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေခဲ့သည်။

မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူများ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို မှန်ကန်ပြည့်စုံစွာ သိရှိခြင်းဖြင့် နိုင်ငံအတွက် ကောင်းကျိုးဖြစ်ထွန်းစေပါမည်။ ဤတာဝန်ကို ပြည့်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် သတင်းမီဒီယာများက အတူတကွ အစဉ်အမြဲ လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ကြရပါမည်။

ဥပဒေမူဘောင်

ပိုမိုကောင်းမွန်သော ရွေးကောက်ပွဲနည်းစနစ်များကို ပြင်ဆင်မည်ဆိုပါက သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေများနှင့် နည်းဥပဒေများကို မပြင်ဆင်ဘဲ ဆောင်ရွက်၍ရနိုင်သည်များ ရှိသကဲ့သို့ ပြင်ဆင်ပြီးမှ ဆောင်ရွက်နိုင်သည်များလည်း ရှိနိုင်သည်။ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများကို ပြင်ဆင်ရန်လိုအပ်လျှင် ပြင်ဆင်ကြရပါမည်။ လိုအပ်လျှင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပါ ရွေးကောက်ပွဲနှင့် သက်ဆိုင်သည့်အပိုင်းများ ပြင်ဆင်ရပါမည်။ သို့မှသာ ရွေးကောက်ပွဲများ ပိုမို အားကောင်းပြီး ရှင်သန်နေပါမည်။

ရွေးကောက်ပွဲမှအပ ဒီမိုကရေစီရေခရီးသို့

ဒီမိုကရေစီ၏အခြေခံသည် ရွေးကောက်ပွဲများဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီစနစ်ရှင်သန်နေစေဖို့ ရွေးကောက်ပွဲများ ရှင်သန်နေရမည်။ ရွေးကောက်ပွဲများရှင်သန်စေဖို့ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်၊ ဒီမိုကရေစီစိတ်ထားများ အားကောင်း ခိုင်မာနေရမည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်သည် ပြည်သူများက ပြည်သူများအတွက် ပြည်သူများပါဝင် စီမံခန့်ခွဲသော ကျင့်စဉ်ဖြစ်သည်။ ဒီမိုကရေစီကျင့်စဉ်၏ အနှစ်သာရသည်

အများစု၏ ဆန္ဒကို အနည်းစုကလေးစားလိုက်နာကြရပြီး အနည်းစု၏ဆန္ဒကို အများစုက အလေးထားကြရခြင်းပင် ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီခရီးတစ်ထောက်အဖြစ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ချောမော အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့ပါပြီ။ လွှတ်တော်အသစ်များ၊ အစိုးရအဖွဲ့အသစ်များ ပေါ်ပေါက် လာပါမည်။ ဒီမိုကရေစီ ရေခရီး ဆက်လက်လျှောက်လှမ်းရမည်။ ပြည်သူများ၏စိတ်အားဖြင့် အခက်အခဲဟူသမျှ ရင်ဆိုင်ကျော်လွှား၍ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ်ကို ဆက်လက်တည်ဆောက်ကြရပါမည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှ နောက်ငါးနှစ်ပြည့်၍ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ရောက်သည့်အခါ စတုတ္ထအကြိမ် လွှတ်တော် သက်တမ်း အတွက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကြီး ထပ်မံကျင်းပရမည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ ဒီမိုကရေစီ ရေခရီး သာယာ ဖြောင့်ဖြိုးဖို့ နောင်ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများ ပို၍ပို၍ လွတ်လပ်မျှတ ချမ်းမြေ့ပျော်ရွှင်စွာကျင်းပ နိုင်ရေးအတွက်တွဲလက်ညီညီ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက် နိုင်ကြပါ စေကြောင်းပါမူ။

- ❖ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲသည် ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော်သစ် တည်ဆောက်ရေး အားအင်သစ်များ ဖြစ်ထွန်းကြ ပါစေ။
- ❖ လွတ်လပ်မျှတ၍ ပိုမိုကောင်းမွန်သော ရွေးကောက်ပွဲနည်းလမ်းများဖြင့် ပြည်သူ့ဆန္ဒကို မှန်ကန်စွာ ဖော်ထုတ်နိုင်ကြပါစေ။
- ❖ မြန်မာနိုင်ငံ၏ဒီမိုကရေစီရေခရီး ဖြောင့်ဖြိုးသာယာ အောင်မြင်ပါစေ။